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Protokoll 4/2023 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 

onsdagen den 12 april 2023 kl. 10:30-12:00, Telefonvägen 30 
 

Ledamöter   Christer Bertling Ordförande (PRO) 

  Gunnar Carlsson Vice ordförande (SPF) 

Åke Lif (PRO) 

Birgitta Airas (SPF) 

Kerstin Andersson (SKPF) 

Ersättare  Katrin Wicén (PRO) 

Torbjörn Sundsgård (SPF) 

Ing-Britt Falk (PRO) 

Irene Svensson (SPF) 

Håkan Jarmar (SPF) 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef 

Annelie Johansson Sekreterare 

Clas Cederlid Trygghetsstrateg 

Felicia Alonzo Polis Globen 

 

Justerare   Christer Bertling (PRO), Katrin Wicén (PRO) 

 

Datum för justering  2023-04-17 

Paragraf   §§1-7 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Vice ordförande öppnar mötet och dagordningen godkändes  

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Christer Bertling (OPOL) PRO  

Åke Lif (OPOL) PRO 

Kerstin Andersson (OPOL) SKPF  

 

Ersättare: 

Katrin Wicén (OPOL) PRO 

Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF 

Irene Svensson (OPOL) (SPF)  

 

Förhindrade:  

Gunnar Carlsson (OPOL) SPF 

Birgitta Airas (OPOL) SPF 

Ing-Britt Falk (OPOL) (PRO) 

Håkan Jarmar OPOL) (SPF) 

§ 2 
Val av justerare 

Christer Bertling PRO och Katrin Wicén PRO valdes att justera 

  dagens protokoll. Justering av protokollet sker 17 april via mejl. 

§ 3 
Tema Brottsförebyggande och trygghet för äldre 

Clas Cederlid tillsammans med Felicia Alonzo, polis Lokalområde 

Globen. 

 

Hägersten-Älvsjö samverkar med två polisområden, Globen och 

Skärholmen.  

Det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet bedrivs 

genom förebyggande och riktade sociala instanser och arbete i 

stadens miljö och stadsutveckling. Arbetet utgår ifrån Stockholm 

Stad Trygghetsprogram 2020-2023. Programmet gäller året ut men 

ska under året revideras.  

Lokal samverkansöverenskommelse finns upprättad mellan 

Hägersten-Älvsjö, Lokalpolisområde Skärholmen och Globen, 

Utbildningsförvaltningen och Trafikkontoret. Även 

samverkansöverenskommelsen ska förnyas under året. Det finns 

stadsövergripande prioriterade områden som arbetas med bl. a 

Särskilt utsatta och sårbara brottsoffer där äldre ingår.  
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Polisen informerar om att de kan se att brottsligheten minskar 

förutom när det kommer till brott mot äldre. De som utövar brott 

mot äldre ligger hela tiden steget före, de blir mer och mer 

sofistikerade.  

Hägersten-Älvsjö och Polisens arbetar tillsammans inom det 

brottsförebyggande och trygghetsskapande området för att på så bra 

sätt som möjlig nå ut med information till äldre om hur de kan 

skydda sig. Det handla bl. a att: 

• Trygghetsstrateg och kommunpolis informerar pensionärsrådet 

två gånger per år. 

• Sprida information om bedragares tillvägagångssätt och hur man 

kan skydd sig som äldre via sociala medier och olika 

kontaktgrupper.  

• Trygghetsstrateg, kommunpolis, polisvolontärer, bedrägeriroteln 

gärna kommer till pensionärsföreningarnas möten för att informera.  

• Polisvolontärer informerar vid seniorhälsans aktiviteter. 

Stadsdelsförvaltningen tillsammans med polisen skickar varje 

månad ut en enkät till en kontaktgrupp i stadsdelsområdet, för att 

skapa sig en nulägesbild över vad som sker i området. Det är en 

kort enkät där man kan rapportera ev observations som gjorts av en 

själv eller annan person. Enkäten är frivillig att besvara.  

Solberga som klassas som ett utsatt område visar på en positiv 

utveckling av minskad kriminalitet, detta för att det tidigare 

kriminella nätverket nu inte länge är aktivt.  

Trygghetsinventering och trygghetsvandring kommer att 

genomföras under året. Trygghetsvandring sker: 

• Älvsjö: torsdagen den 28 september 

• Fruängen: torsdagen den 5 oktober 

• Västertorp: torsdagen den 12 oktober 

• Liljeholmen: onsdagen den 18 oktober 

Enkät skickas ut som tidigare år gällande trygghetsinventering. 

Trygghetspunkter 

Ska finnas i alla stadsdelsområden och i Hägersten-Älvsjö finns tre 

trygghetspunkter som aktiveras vid en krissituation. 

Trygghetspunkterna är Axelsberg aktivitetscenter, Telefonplan, 

förvaltningshuset samt i Älvsjö, medborgarkontoret.  

§ 4 
Aktuell information från förvaltningen 

Eva Alama, avdelningschef informerade om: 
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 Förslag på ny Stadsdelsdirektör vid Hägersten-Älvsjö 

stadsdelsförvaltning 

Den 26 april ska kommunstyrelsen fatta beslut om att tillsätta Lee 

Orberson som ny stadsdelsdirektör i Hägersten-Älvsjö. Han 

kommer tillträda den 1 augusti. Till dess fortsätter Lars Wennberg 

som tillförordnad stadsdelsdirektör. 

 

 Tertialrapport 1 

Arbetet pågår med årets första uppföljning, tertialrapport 1. 

 

 Budget 

Äldreomsorgen i sin helhet rapporterar en 0 prognos. 

Utförarverksamheterna har utmaningar med att klara av sina 

budgetramar. 

 IVO 

IVO har de senaste åren genomfört en nationell tillsyn av 

medicinsk vård och behandling på vård- och omsorgsboenden. 

Under vecka 4 genomförde IVO ett fysiskt tillsynsbesök i 

Hägersten-Älvsjö. Ivo har meddelat sitt beslut och senast den 23 

maj ska åtgärderna för de påtalade bristerna rapporteras till IVO. 

IVO har fastställt följande brister för Hägersten-Älvsjö; 

 att den personal som gör medicinska bedömningar inte har 

tillräcklig kompetens för den arbetsuppgiften 

 det finns personal som inte behärskar svenska språket i 

tillräcklig omfattning 

 att dokumentation inte sker enligt reglerna och att 

läkemedelshanteringen inte sker på ett patientsäkert sätt  

 att vård i livets slutskede inte alltid sker enligt regelverk 

Synpunkterna kommer inte som en nyhet för oss. Liknande, i 

princip identiskt, har framförts till ett stort antal kommuner som 

granskats. Arbete pågår nu med att fördjupa oss i IVOs beslut och 

ta fram vilka åtgärder vi vidtar för att arbeta bort de brister som är 

identifierade. 

 Covid 

Ingen covidsmitta finns i våra verksamheter i nuläget. Endast haft 

några enstaka fall under detta år. 

 

§5 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 23 mars 2023  

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 
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KPR:s sammanträde 14 mars 2023 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 15 mars 2023 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Rådet för funktionshinderfrågors sammanträde 10 mars 2023 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

§ 6 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

3 Underlag för budget 2024 med inriktning 2025-2026 

Rådet kommer återkomma med sina synpunkter. 

5 Regional boendeplan för äldre i västra söderort 2024 med 
utblick mot 2040 

Rådet tillstyrker ärendet och att det är en bra skriven boendeplan. 

6 Ordningsvakter 

Rådets synpunkter kring mobila ordningsvakter och tryggheten 

kring centrumanläggningarna är att det är viktigt att säkerställa 

tryggheten kring våra centrumanläggningar trots att 

stadsdelsnämnden inte har avsatt egna pengar för ändamålet och att 

man samverkar med det lokala föreningslivet och öppnar upp 

parklekar och samlingsplatser när människor är lediga. 

12 Samråd om ny tunnelbana till Älvsjö - Arbetstunnlar, 
arbetsområden samt lokalisering av ny depå 

Rådet har följande synpunkter på ärendet: 

• Miljön skall skyddas. 

• Borrningar, sprängningar, vibrationer och tunneldrivning 

minimeras. 

• Tätning av berg för att skydda viktiga skyddsåtgärder vid 

läckage av grundvattnet. 

• Transporter av bergmassa under tiden 12-18 månader skall 

utföras på tider som är minst störande för närboende. 

• Återställande av mark efter byggtiden och minimera störningar. 

• Om dirigering av gångtrafik, cykelleder skall vara trygga och 

framkomliga. 

• Buller, stomljud och luftburet buller skall undvikas så mycket 

som möjligt. 
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• Spontning, schaktning, pålning, transporter mm skall utföras på 

tider för att minimera störningar. 

• Kommunikationer skall säkerställas så normalt kollektivtrafik 

mm kan pågår utan större störningar under byggtiden. 

• Kultur och naturvärden skall behållas och skyddas. 

§ 7 
Övriga frågor 

 Undernäring 

Kvarvarade fråga från förgående sammanträde om hur det ser 

ut gällande undernäring inom våra verksamheter. 

 

Utförda riskbedömningar med bedömningsinstrumentet MNA 

(Mini Nutritional Assesment) 

 

Vård- och omsorgsboende H-Ä 2021 2022 

Andel med risk MNA<23,5 p 48 % 59 % 

Andel där bedömning enligt MNA < 17 p 

indikerar för undernäring 

12 % 9 % 

Servicehus H-Ä 2021 2022 

Andel med risk MNA<23,5 p 44 % 37 % 

Andel där bedömning enligt MNA < 17 p 

indikerar för undernäring 

12 % 10 % 

 

 Ipad 

Pensionärsrådet har önskemål om utbildning i Ipad i samband 

med ett sammanträde framöver.  

Förvaltningen återkommer med om och när utbildningen kan 

genomföras. 

 

 

 

Nästa sammanträde är 17 maj kl. 10:30 


